
 

 

29-08-2018 

I medfør af § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Har Naalakkersuisut været dialog med arbejdsmarkedets parter om en barselsfond? 

A. Hvis svaret er ja, hvad har så resultatet af denne dialog? 

 

2. Har Naalakkersuisut og Departementet for Sociale anliggender tidligere forberedt 

arbejde med henblik på, at skabe en barselsfond? 

 

(Medlem af Inatsisartut Múte Bourup Egede, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse 

Jeg fremsætter et nyt spørgsmål ud fra mit forrige spørgsmål nr. 135 af den 3. juli 2018, hvor 

Naalakkersuit i et svar af den 5. juli blandt andet svarede: “Jeg planlægger at holde et møde med 

GE og SIK efter sommeren, for at drøfte socialområdet, og hvor de ser der er behov for indsatser. I 

den forbindelse vil forbedringer af forhold under barsel blive berørt.” 

Inuit Ataqatigiit finder det vigtigt at skabe trygge rammer for de nyfødte og deres forældre. En god 

og tryg start for et nyfødt barn og familien er lig meden god samfundsinvestering for fremtiden. 

Derfor vil en barselsfond være ideelt, at etablere, da det vil komme det samlede samfund til gode og 

ikke mindst skabe bedre rammer for de nybagte forældre her i landet. 

 Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage 

 

 


